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Sitno dnia, 30 stycznia 2023 r. 

ST.0002.VIII.50.2023 

 

Protokół Nr L/2023 

Rady Gminy Sitno 

z dnia 30 stycznia 2023 r. 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Wnioski i wypowiedzi mieszkańców. 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz ich podjęcie: 

a) w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącego podstawą do 

ustalenia zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów do placówek 

oświatowych, o których mowa w art. 32 ust.6 i art. 39 ust. 4 i ust. 4a ustawy z dnia                   

14 grudnia 2016 r. – Prawo Oświatowe (353), 

b) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania                    

z pomocy społecznej przez osoby objęte rządowym programem "Posiłek w szkole                       

i w domu" na lata 2019-2023 (354), 

c) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie                    

i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Sitno na lata 2023-2028 (355),  

d) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Sitno na lata 

2023-2025 (356), 

e) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Sitno na lata 

2023-2026 (357), 

f) w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności stałych komisji Rady Gminy Sitno za rok 

2022 (358), 

g) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Sitno oraz planów pracy stałych 

Komisji Rady Gminy Sitno na 2023 rok (359), 

h) w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Sitno na rok 2023 (360), 

i) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej  na lata 2023 – 2034 (361). 

6. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym.  

7. Interpelacje i zapytania radnych – odpowiedzi. 

8. Zamknięcie obrad sesji. 

 

 

Radni obecni: 

1. Władysław Stanisław Wydmański – Przewodniczący Rady Gminy 

2. Antoni Marian Gazda – Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

3. Roksana Natalia Kotarska – Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

4. Adam Mazurek  

5. Leszek Krzysztof Kozak  

6. Violetta Iwona Wiech 
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7. Lech Brzozowski  

8. Krzysztof Blaszka 

9. Krzysztof Zwolak 

10. Radosław Kwapisz  

11. Tomasz Gąsior 

12. Grażyna Małgorzata Blaszka  

13. Tomasz Ożga 

14. Kamil Pyś 

Radni nieobecni: 

1. Jan Andrzej Ryszczuk 

 

 

Ad. 1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Pan Władysław Wydmański Przewodniczący Rady Gminy Sitno otworzył obrady                

L Sesji Rady Gminy Sitno VIII kadencji. Na wstępie powitał Wójta Gminy Pana Krzysztofa 

Senia, Sekretarz Gminy Panią Agnieszkę Grzesiuk, Skarbnik Gminy Panią Marzenę Futymę 

Sawicką, p.o. Dyrektora Centrum Kultury z Biblioteką w Sitnie Panią Kamilę Szmidt, 

Kierownik GOPS Panią Alicję Szopę, Pracownika ds. Obsługi Rady Gminy Pana Krzysztofa 

Prokopowicza, Mieszkańców i Radnych. 

Na sali obrad 14 Radnych. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 14
08

 i trwały do godz. 15
48

. 

 

Ad. 2 

Powołanie komisji uchwał i wniosków 

 

Na sali obrad 14 Radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, by w skład Komisji Uchwał i Wniosków 

weszli nw. Radni: Pan Adam Mazurek, Pan Leszek Kozak i Pan Lech Brzozowski. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

powołanie komisji uchwał i wniosków. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 Radnych. Za powołaniem komisji uchwał                  

i wniosków głosowało – 11 Radnych, wstrzymało się – 3, przeciwnych – 0, nieoddanych – 0, 

nieobecnych –1 (Pan Jan Andrzej Ryszczuk). 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 3 do Protokołu Nr L/2023 Rady 

Gminy Sitno z dnia 30 stycznia 2023 r. (2).  

Komisja została powołana. 
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Ad. 3 

Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji 

 

Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji:  

Protokół Nr XLIX/2022 Rady Gminy Sitno z dnia 28 grudnia 2022 r. 

Przewodniczący Rady przedstawił aktualizację sprawozdania Wójta. 

Pan Adam Mazurek poprosił o poprawę zapisu w protokole, zamiana słowa „kasacji” 

na „kastracji” – str. 3 akapit 8. 

Na Sali obrad 14 Radnych. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 Radnych. Za przyjęciem protokołu głosowało – 

14 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciwnych – 0,nieoddanych-0, nieobecnych – 1 (Pan Jan 

Andrzej Ryszczuk). 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 4 do Protokołu Nr L/2023 Rady 

Gminy Sitno z dnia 30 stycznia 2023 r. (3).  

Protokół został przyjęty. 

Ad. 4 

Wnioski i wypowiedzi mieszkańców 

 

Na sesję przybyli  mieszkańcy z Jarosławca i okolic. Głos zabrała Pani Iwona Piłat 

mieszkanka Jarosławca przy drodze krajowej 74. Chciała przedstawić 3 wnioski:  

1. O to żeby pracownicy Urzędu Gminy w Sitnie przedstawiali się, bo do tej pory dzwoni i nie 

wie z  kim rozmawia.  

2. Przedyskutowanie w najbliższym czasie możliwość likwidacji spółki wodnej.  

3. Uwag mieszkańców z m. Jarosławca dot. placu przed Domem Ludowym a dokładniej 

zjazdu, który jest za wąski, a ponadto przy zjeździe zbiera się woda. 

 Pan Wójt odpowiedział, że temat odnośnie 1 wniosku zostanie poruszony na naradzie 

z pracownikami. Dodał, że pracownicy się przedstawiają przynajmniej Referatem, a interesant 

który chciałby widzieć z kim rozmawia może zawsze zapytać o godność.  

Pani Iwona Piłat jest za tym, żeby urzędnik gminy odpowiedział imieniem nazwiskiem 

i ew. stanowiskiem. 

W sprawie 2 wniosku Pan Wójt dodał, że Rada Gminy nie jest odpowiedzialna za 

likwidację spółki wodnej tylko udziałowcy. Jeżeli Pani chce przedstawić swój wniosek 

zaprasza na walne coroczne zgromadzenie, na nim należy podjąć uchwałę Gminnej Spółki 

Wodnej o samolikwidacji. Rada Gminy ani Wójt nie ma takich kompetencji. 

Pan Przewodniczący powiedział, że spółka wodna jest odrębną instytucją. 

Pan Wójt przekaże pracownikowi spółki wodnej, żeby zaprosił Panią na walne 

zgromadzenie. Odnośnie 3 wniosku zgadza się z tym, że woda tam się zbiera ale w 

mniejszych ilościach. Wójt nadmienił, że korespondował z GDDKiA żeby odpływ wody był 

skierowany do studzienek GDDKiA – skierowany wniosek. Odpowiedz z GDDKiA była 

negatywna ze względu na to że woda nie mieści się w ich studzienkach. Gmina, co mogła to 
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na chwile obecną zrobiła, jedyne rozwiązanie to wypuszczenie wody za budynek domu 

ludowego. Odnośnie zjazdu był już poprawiany przez GDDKiA. Po raz kolejny napisze 

pismo o poszerzenie tego wjazdu. 

Pan Jacek Śmiech zapytał czy wiadomo jest gminie Sitno o przebudowie węzła ronda 

w Jarosławcu. Czy gmina otrzymała jakieś informacje z GDDKiA? 

Pan Wójt oznajmił, że omówi temat przebudowy drogi 74,węzła i dowiązania go do 

drogi S17. Projekt rozwiązań związany z przebudową drogi wpłynął do Urzędu Gminy                 

w Sitnie w dniu 23 grudnia 2022 r. 28 grudnia 2022 r. odbyła się sesja Rady  Gminy Sitno               

w sesji uczestniczyli Radni, Sołtysi, przedstawił projekty rozwiązań Radnym jak i Sołtysom 

bo  jest to już 3 koncepcja. 

Pan Jacek Śmiech zapytał gdzie są pierwsze dwa warianty? 

Pan Wójt odpowiedział, że pierwsza koncepcja przewidywała tzw. „koniczynkę” 

Radni podjęli uchwałę w sprawie przejęcia dróg technicznych na własność gminy, po 

zakończeniu realizacji tej inwestycji. Miało to miejsce około 1 rok temu. Wracając do sesji z 

dnia 28 grudnia 2022 r. i do powyższego tematu poprosił obecnych Radnych i Sołtysów na 

sesji o ewentualne uwagi, wnioski. 12 stycznia 2023 r. w Starostwie Powiatowym odbyło się 

spotkanie z przedstawicielami Budimexu SA oraz GDDKiA omówiono dwie zaprojektowane 

koncepcje, dysponuje notatką z tamtego spotkania. Przedstawiono argumenty przemawiające 

za wariantem ostatnim międzyczasie po rozmowie z Panem Jackiem Śmiechem w piśmie              

z dnia 23 stycznia  2023 r. poprosił o rozpatrzenie możliwości przesunięcia zjazdu z drogi 

krajowej 74 w stronę zachodnią przez niezabudowane działki.  

Pan Jacek Śmiech oznajmił, że słyszał że pierwsza koncepcja miała znajdować się 

między granicą Zamościa a Jarosławcem to jest teren skarbu Państwa. Wyszło na to, że 

została wybrana jedna z 2 opcji, albo poświęcić mieszkających w centrum albo osiedle. 

Dlaczego tego nikt nie zakwestionował bo można byłoby przenieść ten węzeł.                               

W m. Pochaczów chcieli wykonać obwodnicę od Zamościa w stronę Szczebrzeszyna było 6 

koncepcji, byli przedstawiciele GDDKiA i nie tylko, ostatecznie zostawiono tylko 3 

koncepcje i odpuszczono. Osobiście był w Starostwie w Łabuniach, gdzie jest siedziba 

GDDKiA. Pozwolenie na budowę otrzymał w lipcu a 14 października została podpisana 

umowa o rozbudowie. Dodał, że jeżeli chodzi o spisywanie liczników to gmina wysyła sms-y. 

Sprawdza stronę internetową gminy nic nie dowiadując się o spotkaniu, że jest dzisiaj w 

Jarosławcu. Dlaczego nie można zadzwonić.  

Pan Wójt odpowiedział, że przekazuje Państwu Radnym i Sołtysom takie informacje, 

poinformował również wypowiadającego się Pana Jacka Śmiecha.  

Jeden z mieszkańców Jarosławca powiedział, że był u Sołtysa w Jarosławcu                        

i powiedział, że on nic nie wie.  

Pan Jacek Śmiech podziękował Panu Wójtowi za poinformowanie, powiedział jednak 

że powyższe dotyczy na razie tylko ich, ale nikt nie wie co się będzie działo pomiędzy 

Kolonią Jarosławiec a Jarosławcem.  

Pan Wójt odpowiedział, że gdyby nawet koniczynka była zaprojektowana w 

pierwotnej wersji w tej lokalizacji między Jarosławcem a gminą Zamość to i tak trzeba 

byłoby do tych zjazdów dojechać.  
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Pan Jacek Śmiech podał przykład zaprojektowanej drogi i zjazdów w innej 

miejscowości (jadąc od Rzeszowa Via Carpatia - Janów Lubelski). 

Pan Przewodniczący oznajmił, że Rada na projekt drogi nie ma wpływu. 

Pan Jacek Świech zapytał, czy Przewodniczący jest właścicielem posesji, gruntu na 

terenie Jarosławiec Osiedle? 

Pan Przewodniczący odpowiedział że jest. 

Pan Jacek Śmiech odpowiedział, że w takim wypadku jest stroną. 

Pan Przewodniczący odpowiedział, że nie jest stroną w podejmowaniu decyzji 

przebiegu drogi. 

Pan Wójt odpowiedział, że nie można mówić, że nikt o niczym nie wiedział, proszę 

obejrzeć sobie sesję 28 grudnia 2022 r. od 41 minuty gdzie przez 5 minut mówiłem o tym, że 

jest dokumentacja jest projekt, proszę się zapoznać i mieszkańcom przekazać, czekamy na 

uwagi. Co do rozwiązania z Rzeszowa, my nie jesteśmy projektantami. Faktem jest, że nad 

torami musi być wykonany nasyp 9m i prawdopodobnie wyburzenia będą. Pierwszy wariant 

zakłada wyburzenie 7 domów i 11 budynków gospodarczych, drugi wariant 1 dom 

zamieszkały, 2 pustostany i fudamenty pod budowę Pana Jacka Śmiecha. Nie jest absolutnie 

za żadnym z wariantów, prosi o zajęcie stanowiska. Dzisiaj o 18.00 w tej sprawie będzie 

zebranie w Jarosławcu. Na zebraniu w Starostwie Powiatowym 12 stycznia 2023 r. zwrócił 

uwagę na jedno czy nie można byłoby drogi krajowej zaprojektować przed Jarosławcem, 

między Karpiem a Jarosławcem zejść w lewo, żeby cały Jarosławiec ominąć. Dodał, że 

dokumentacja na ten odcinek była robiona w latach 2015,2016,2017,2018, a nie w 2023 r. i 

zadał pytanie czy były zgłaszane jakieś uwagi do poprzedniego projektu?. Wtrącił, że Pani 

Grażyna Blaszka pamięta kiedy była robiona dokumentacja na poprzedni odcinek. 

Pani Grażyna Blaszka odpowiedziała, że w 2018 r. 

Dalej Pan Wójt dodał, że gdyby ktoś 5-7 lat temu pomyślał złożył wniosek żeby 

ominąć Jarosławiec to nie byłoby problemu. 

Pan Jacek Śmiech nawiązał do mieszkańców z Michalowa, gdzie było 6 wariantów i 

nie zgodzono się na żaden z wariantów. Jest zdania, że można byłoby się po prostu nie 

zgodzić. Rozmawiał z Budimexem SA i ten węzeł mógł być zrobiony na terenie skarbu 

Państwa. Można byłoby przejechać przez 2 tory i nie trzeba było by robić zjazdu i nikogo nie 

wyburzać (nawiązał do węzła Via Carpatia w Janowie Lubelskim).  

Pan Wójt odpowiedział, że gmina nie projektuje drogi, przekazuje jedynie dokumenty 

do wiadomości mieszkańcom i w drugą stronę jeżeli mieszkańcy do gminy przekazują to 

przekazuje te uwagi dalej. Przedstawił to co wpłynęło do gminy. 

Pan Przewodniczący odpowiedział, że 8 marca 2020 r. było obwieszczenie o 

konsultacjach społecznych i spotkanie organizowane w poszczególnych gminach na temat 

przebudowy drogi DK 74 następnie podjęta została uchwała 29 września 2021 r. w sprawie 

przejęcia dróg technicznych, a następnie pod koniec roku 2022 zostały przedstawione dwa 

warianty przebiegu drogi te które były omawiane na spotkaniu w Starostwie Powiatowym w 

dniu 12 stycznia 2023 r. Rada Gminy nie brała udział i nie bierze udziału w wyborze 

wariantu. Nie są informowani o spotkaniach, które się odbywają w starostwie, więc nie wiem 

dlaczego Pan Jacek Śmiech kieruje uwagi pod adresem Rady Gminy Sitno. Jeżeli chodzi o 
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informowanie mieszkańców to tymi rzeczami powinni zajmować się Sołtysi. Sołtysi są 

zobligowani do tego żeby przekazywać wszystkie informacje z gminy do mieszkańców. 

Pan Adam Mazurek przytoczył słowa Pana Przewodniczącego dodając, że Rada 

Gminy nie ma prawa zabierać głosu bo to są sprawy majątkowe i Pan nie ma prawa 

wypowiadać się w imieniu mieszkańców tylko swojej działki. Pan zarządza swoim 

majątkiem, drugą działką zarządza inny właściciel i może być zainteresowany tym 

rozwiązaniem. Protesty może Pan tylko zgłaszać do projektanta tej drogi który został 

wybrany. Jako Radni nie podejmujemy decyzji możemy tylko przejąć majątek, który 

pozostanie – drogi które zostaną wybudowane i przekazane na rzecz gminy. 

Pani Radna Violetta Wiech wypowiedziała się w imieniu Sołtysów, Sołtysi nie 

otrzymali takiej informacji, bo po prostu ich nie było na sesji. 

Pan Wójt odpowiedział, że trzech sołtysów z Jarosławca byli na sesji. 

Pani Violetta Wiech przyznała rację. Precyzując dostali na pocztę elektorniczną mapki 

ale z tych mapek nic nie wynika one są tzw. odręcznymi rysunkami. 

Pan Wójt odpowiedział, że na sesji w dniu 28 grudnia 2022 r. projekt wariantów został 

przekazany Radnym jak i Sołtysom, niektórzy robili zdjęcia, były mapki szczegółowe. To co 

zostało przekazane na maila to były dwa warianty przebiegu – szkice, dokumentacja 

projektowa była wyłożona na przeciwnym stole.  

Pani Roksana Kotarska również potwierdziła słowa Wójta. Dodała, że jest przebieg i 

obieg informacji w gminie, muszą Państwo zwracać uwagę na to jaką osobę wybieracie na 

Sołtysa i mieć kontakt z tą osobą bo od tego ona jest. Przykro im, że tak wyszło, wszystkie 

dane udostępniane są na BIP Urzędu Gminy w Sitnie a przede wszystkim, wszystkie 

informacje są dostępne na stronie internetowej i na sesjach, które są udostępnione w 

internecie. Jeżeli ktoś nie ma dostępu do internetu można zadzwonić do Urzędu Gminy i 

usyskać informację, drogą pocztową lub poprosić Sołtysa. Sołtysi byli w grudniu i o 

wszystkim wiedzieli robili zdjęcia mapom. Sołtysom przedstawiany był projekt 

przedstawiony przez Wójta. Cały projekt był wertowany przez Panów Sołtysów z Jarosławca.  

Pan Wójt odpowiedział, że to o czym Pani Violetta Wiech powiedziała i mieszkanka z 

m. Jarosławiec to jest notatka została sporządzona 12 stycznia 2023 r. natomiast koncepcja 

projektowa jest z grudnia 2022 r. 

Pan Leszek Kozak poinformował, że w Czołkach również chcieli wybudować drogę 

S17 przy zabudowaniach, jednak złożony został wniosek przez mieszkańców do 

wykonawców i wariant został oddalony od budynków, droga została odsunięta od zabudowań. 

Jest zdania, że to Sołtysi nie poinformowali mieszkańców dlatego teraz są niejasności. 

Pan Jacek Śmiech nie ma pretensji do Wójta tylko stwierdza, że o niczym nie 

wiedział. Do tej pory nie mają, żadnego pisma żeby się odnieść. 

Pan Przewodniczący powtórzył, że jako Rada w tej kwestii nie mogą zająć żadnego 

stanowiska. Spotkanie informacyjne odbędzie się dzisiaj w m. Jarosławiec w Szkole 

Podstawowej o godz. 18.00. Zaprasza Wszystkich. Przeszedł do kolejnego pkt obrad. 

 Pani Roksana Kotarska zabrała głos dodała, że jeżeli Państwo mają zastrzeżenia do 

tych 2 projektów należy zmobilizować się, zebrać podpisy na zebraniu i przekazać stosowną 

informację, tak jak Pan wspominał sięgał po opinię różnych instytucji, a należy postarać się 

przekazać te informacje na zebraniu. Tak jak zostało to powiedziane wcześniej nie mają 
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wpływu jedynie są osobami, którzy mogą w tym pośredniczyć. Jeżeli Państwo sporządzą 

informację i zbiorą podpisy Wójt to przekaż dalej.  

 

Ad. 5 

Rozpatrzenie projektów uchwał oraz ich podjęcie: 

 

Pan Przewodniczący Władysław Wydmański przedstawił projekty uchwał.  

 

1. Uchwała Nr L/353/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 30 stycznia 2023 r. 

w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącego podstawą do 

ustalenia zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów do placówek 

oświatowych, o których mowa w art. 32 ust.6 i art. 39 ust. 4 i ust. 4a ustawy z dnia                   

14 grudnia 2016 r. – Prawo Oświatowe 

 

Pan Przewodniczący zapytał czy występują uwagi do uchwały. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 Radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało – 14 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 0, nieobecni – 1 

(Pan Jan Ryszczuk). 

Uchwała została przyjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 5 do Protokołu Nr L/2023 Rady 

Gminy Sitno z dnia 30 stycznia 2023 r. (5a). 

 

2. Uchwała Nr L/354/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 30 stycznia 2023 r. 

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania                    

z pomocy społecznej przez osoby objęte rządowym programem "Posiłek w szkole                       

i w domu" na lata 2019-2023 

 

Pan Przewodniczący omówił temat uchwały. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 Radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało – 14 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 0, nieobecni – 1 

(Pan Jan Ryszczuk). 

Uchwała została przyjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 6 do Protokołu Nr L/2023 Rady 

Gminy Sitno z dnia 30 stycznia 2023 r. (5b). 
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3. Uchwała Nr L/355/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 30 stycznia 2023 r. 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie                    

i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Sitno na lata 2023-2028 

 

Pan Przewodniczący omówił temat uchwały. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 Radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało – 14 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 0, nieobecni – 1 

(Pan Jan Ryszczuk). 

Uchwała została przyjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 7 do Protokołu Nr L/2023 Rady 

Gminy Sitno z dnia 30 stycznia 2023 r. (5c). 

 

4. Uchwała Nr L/356/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 30 stycznia 2023 r. 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie                    

i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Sitno na lata 2023-2028 (355),  

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Sitno na lata 

2023-2025 

 

Pan Przewodniczący omówił temat uchwały. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 Radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało – 14 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 0, nieobecni – 1 

(Pan Jan Ryszczuk). 

Radni poprosili o powtórzenie głosowanie – awaria przełącznika do głosowania. 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 Radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało – 14 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 0, nieobecni – 1 

(Pan Jan Ryszczuk). 

Uchwała została przyjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 8 do Protokołu Nr L/2023 Rady 

Gminy Sitno z dnia 30 stycznia 2023 r. (5d). 
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5. Uchwała Nr L/357/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 30 stycznia 2023 r. 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Sitno na lata 

2023-2026 

 

Pan Przewodniczący omówił temat uchwały. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 Radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało – 14 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 0, nieobecni – 1 

(Pan Jan Ryszczuk). 

Uchwała została przyjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 9 do Protokołu Nr L/2023 Rady 

Gminy Sitno z dnia 30 stycznia 2023 r. (5e). 

 

6. Uchwała Nr L/358/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 30 stycznia 2023 r. 

w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności stałych komisji Rady Gminy Sitno za rok 

2022 

 

Pan Przewodniczący podziękował Komisjom a w szczególności Komisji Rolnictwa z 

Przewodniczącym na czele Adamem Mazurkiem za zorganizowanie największej ilości 

spotkań poprosił inne Komisje żeby brały Komisje jako przykład. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 Radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało – 14 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 0, nieobecni – 1 

(Pan Jan Ryszczuk). 

Uchwała została przyjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 10 do Protokołu Nr L/2023 Rady 

Gminy Sitno z dnia 30 stycznia 2023 r. (5f). 

 

Pan Przewodniczący wspomniał o wspólnych posiedzeniach. Zapytał Radnych czy 

może za dużo jest organizowanych spotkań wspólnych i dlatego też jest tak mało spotkań w 

Komisjach Stałych. 

Pan Lech Brzozowski  nawiązując dodał, że sam sobie Przewodniczący odpowiedział 

na pytanie. 

Pan Przewodniczący odpowiedział, że porozmawia z Radnymi czy organizować nadal 

wspólne Komisje. 

Pani Roksana Kotarska odniosła się do wypowiedzi Pana Lecha Brzozowskiego jak                

i Pana Przewodniczącego informując, że wspólne komisje wchłaniały te tematy, które mieli 

poruszyć na Komisji Oświaty dlatego też chciałby wytłumaczyć dlaczego też zostało wołane 

jedno spotkanie, większość dotyczyło zmian przekształceniowych Szkoły. Korzystali ze 
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spotkań na wspólnych komisjach razem z Dyrektorami i innymi gośćmi zaproszonymi w 

trakcie czynności.  

Pan Przewodniczący zaznaczył, że jeżeli uznają, że to jest dobry kierunek to nie będą 

tego zmieniać. 

Przechodzimy do kolejnego punktu obrad. 

 

7. Uchwała Nr L/359/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 30 stycznia 2023 r. 

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Sitno oraz planów pracy stałych 

Komisji Rady Gminy Sitno na 2023 rok 

 

Plany pracy zostały przygotowane przez Komisje Stałe. W jednym z załączników do 

uchwały jest również plan pracy ogólny Rady Gminy Sitno. 

 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 Radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało – 14 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 0, nieobecni – 1 

(Pan Jan Ryszczuk). 

Uchwała została przyjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 11 do Protokołu Nr L/2023 Rady 

Gminy Sitno z dnia 30 stycznia 2023 r. (5g). 

 

8. Uchwała Nr L/360/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 30 stycznia 2023 r. 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Sitno na rok 2023 

 

Pani Skarbnik omówiła temat uchwały. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 Radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało – 14 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 0, nieobecni – 1 

(Pan Jan Ryszczuk). 

Uchwała została przyjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 12 do Protokołu Nr L/2023 Rady 

Gminy Sitno z dnia 30 stycznia 2023 r. (5h). 

 

9. Uchwała Nr L/361/2023 Rady Gminy Sitno z dnia 30 stycznia 2023 r. 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej  na lata 2023 – 2034 

 

Projekt uchwały jest konsekwencją poprzednio podjętej uchwały. 

 Pani Skarbnik omówiła temat uchwały. 
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W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 Radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało – 14 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 0, nieobecni – 1 

(Pan Jan Ryszczuk). 

Uchwała została przyjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 13 do Protokołu Nr L/2023 Rady 

Gminy Sitno z dnia 30 stycznia 2023 r. (5i). 

 

Ad. 6 

Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym 

 

Pan Wójt poinformował o następujących tematach: 

1. 12 stycznia br. uczestniczył w spotkaniu dot. drogi DK74 i jej dowiązaniem do S17. Do 

12 stycznia br. nie wpłynęły żadne uwagi. Pierwsi mieszkańcy zgłosili się z 

zastrzeżeniami w ostatnią środę. Pan Przewodniczący wraz z Radnymi z Jarosławca 

zaproponowali żeby dzisiaj zorganizować spotkanie z mieszkańcami w Szkole 

Podstawowej w Jarosławcu o godz. 18.00. Zaprosił wszystkich na spotkanie. 

2. 13 stycznia br. wspólnie z Przewodniczącym Rady Gminy odwiedzili Pana Eugeniusza 

Kowalskiego mieszkańca Bożego Daru, który obchodził swoje setne urodziny,  

3. 18 stycznia br. gmina zakupiła kosiarkę wysięgnikową OZAMET DE580 za kwotę 

51.660,00  zł.      

4. 19 stycznia br. w Urzędzie Gminy w Sitnie odbyło się spotkanie z firmą MDI Energia               

z siedziba w Warszawie firma zamierza wybudować na działkach nr 712/2 i 712/13                   

w Dolnicy  w Horyszowie Polskim o łącznej pow. 1,66 ha Biogazownię. Zaprasza na 

wyjazd studyjny celem zapoznania. Poprosił o przekazanie mieszkańcom informacji                  

o planowanej inwestycji.  

5. 20 stycznia br. na zaproszenie Dyrektora Szpitala Papieskiego w Zamościu Pana Adama 

Fimiarza uczestniczył w okolicznościowym otwarciu pracowni diagnostycznych                      

w zakładzie diagnostyki obrazowej jak i zakończeniu inwestycji w obrębie instalacji 

tlenowej oraz infrastruktury informatycznej – nowy rezonans. 

6. 23 stycznia br.  złożony został wniosek na „Kompleksowe doposażenie wiejskich świetlic 

na terenie Gminy Sitno” do LGD Ziemia Zamojska. Przedsięwzięcie obejmuję 

doposażenie świetlic w miejscowościach Czołki, Janówka, Boży Dar, Jarosławiec Górny 

oraz Cześniki - Kolonia.  

7. W dniach 23 – 27 stycznia br. Centrum Kultury zorganizowało ferie zimowe dla dzieci               

z terenu Gminy. W programie były warsztaty plastyczne i kulinarne, gry i zabawy oraz 

wyjazdy: do biblioteki w Chełmie oraz do kina.  

8. W dniu 27 stycznia br. nastąpiło otwarcie ofert 2 przetargu na realizację zadania 

„Przebudowa drogi gminnej Horyszów Polski – Janówka. Najniższa oferta: 

Przedsiębiorstwo Robót Drogowych - 1599940,84zł 

9. Złożono komplet dokumentów w Starostwie Powiatowym w Zamościu w zakresie 

pozwolenia  na budowę świetlicy w Kornelówce. 
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10. W ramach dodatkowego naboru z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg Samorządowcach 

dedykowanego wyłącznie na zadania remontowe zaproponował złożenie wniosków 

zgodnie z planowanym harmonogramem na: remont  dróg gminnych w miejscowościach 

Rozdoły -  Podźródła oraz Jarosławiec Górny za remizą w prawo – droga powiatowa. 

11. Wniosek w ramach Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych dotowanego z budżetu 

Województwa lubelskiego. W ramach naboru Gmina planuje złożyć wniosek na 2 etap 

przebudowy drogi gminnej w m. Cześniki - Kolonia (Cześniki – Kolonia Górna z 

Cześniki - Kolonia Dolna). 

12. Mapy do celów projektowych (Nowa Kolonia Horyszów Polski - siec wodociągowa, 

droga Wólka Horyszowska – Stabrów, Rozdoły - Podźródła, Kornelówka – Kolonia, 

wodociąg - kanalizacja – Jarosławiec,  

13. Dystrybucja węgla. 

14. Wiata przystankowa w miejscowości Sitno -  naprzeciwko szkoły. 

15. Zebrania strażackie roczne - sprawozdawcze, 

16. Wybory sołeckie – poprosił o przekazanie informacji mieszkańcom odnośnie terminów 

wyborów w danych sołectwach. Wszystkie obwieszczenia zamieszczane są na lokalach 

wyborczych na tablicach sołeckich w Biuletynie Informacji Publicznej (podane zostaną 

również do wiadomości mieszkańcom sms). 

Pan Przewodniczący nawiązał do wypowiedzi Pana Wójta poinformował, że gmina jest 

postrzegana jako jedna z  najlepszych w Powiecie Zamojskim dot. pomocy uchodźcom. 

Podziękowania należą się Panu Wójtowi i Prezesowi Gminnej OSP Panu Adamowi 

Mazurkowi.  

Pan Wójt dodał, że do wczoraj mieli gości w Czołkach którymi byli Prezes Powiatowy, 

Komendant Miejski, Zastępca Komendanta Wojewódzkiego oraz przedstawicieli wojska. 

 

Ad. 7 

Interpelacje i zapytania radnych – odpowiedzi 

 

Pan Radosław Kwapisz zapytał co z realizacją projektu fotowoltaiki i budową 

oświetlenia ulicznego w m. Jarosławiec. 

Pan Wójt odpowiedział, że postara się jak najszybciej ogłosić przetarg dodał, że 

zwiększyła się liczba instalacji fotowoltaicznych dla mieszkańców z 250 na 300. Przetarg na 

oświetlenie - modernizację istniejącego oświetlenia jest ogłoszony i w tym tyg. też zostanie 

ogłoszony przetarg na oświetlenie uliczne Jarosławca. Dodał, że projektowane jest przejście   

z linii napowietrznej na ziemną Jarosławiec za torem, posiada dokumenty do wglądu. 

Realizuje to Zakład Energetyczny (dawna waga buraczana – Kolonia za torem i w lewo). 

Podobnie jest w m. Czołki tam dokumentacja projektowa jest na ukończeniu. 

 Pan Adam Mazurek zapytał jakie jest zainteresowanie przydomowymi 

oczyszczalniami ścieków? Ma prośbę żeby osoby zapraszane na zebrania strażackie byli 

obecni na takich zebraniach na których poruszane są różne tematy dot. straży. 

 Pani Roksana Kotarska zaproponowała pomoc w wystosowaniu pisma do Zarządu 

Dróg Powiatowych celem naprawy ubytków na drodze nr 3271L Cześniki – Kolonia 

Niewirków. 
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Pan Wójt odpowiedział, że Powiat w planach ma remont wspominanego odcinka drogi 

od Szkoły w Cześnikach do Cześnik -  Kolonii.  

Pani Roksana Kotarska apeluje o załatanie dziur drogowych. 

Pan Wójt poprosił Radnych i Sołtysów z Cześnik o zgłaszanie do Powiatu czy też do 

Urzędu Gminy potrzeb zjazdów na pola przy drodze na Bitwę pod Komarowem, poprosił o 

przekazywanie takich informacji żeby nikt nie został pominięty. 

Pan Lech Brzozowski zapytał odnośnie kanalizacji w Jarosławcu: „dokąd sięga?” 

Pan Wójt odpowiedział, że przygotowywane są mapy do celów projektowych i będzie 

opracowywany projekt.  Realizacja odcinka Szkoła w Jarosławcu – Jarosławiec Osiedle, 

Jarosławiec - Kolonia. Trwają prace projektowe jeżeli chodzi o m. Sitno. Ogłoszony został 

przetarg w formule zaprojektuj i wybuduj firma wygrała, umowa została podpisana, w tym 

momencie trwają prace projektowe. 

Pani Violetta Wiech poprosiła o wiatę przystankową. Dodała, że jeden przystanek jest 

nieużywany można go wyburzyć. Wskazała, gdzie jest też wiata przystankowa którą można 

przestawić (znajduje się przy kościele). Zapytała też co przewiduje się gdy w danej 

miejscowości nie ma kandydata w wyborach na sołtysa? 

Pan Wójt odpowiedział, że organizuje się ponowne wybory – II termin. 

Pan Tomasz Ożga poprosił o tłuczeń na poprawę przejezdności dróg w Bożym Darze 

za świetlicą oraz wcześniejszy odcinek drogi, dodatkowo poprosił o równiarkę. Zapytał o 

komunikacje miejską, kiedy kończy się umowa?  Jakie są plany odnośnie linii Boży Dar? 

Pan Wójt będzie zabiegał, żeby umowę  aneksować, nic nie wie o planach żeby ta linia 

miałaby być zabrana chyba że Państwo Radni coś wiedzą o czym on nie wie.  

Pani Violetta Wiech zapytała co z kartami mieszkańca które są ważne do końca maja? 

Pan Wójt odpowiedział, że nie są ważne do końca maja tylko wszystko zależy kiedy 

karta została wydana – okres ważności karty 3 lata. Po utraty ważności można wyrobić kartę 

ponownie. Dodał informacyjnie, żeby usługi związane z Kartą Mieszkańca rozszerzać, będzie 

składać wniosek do Dyrekcji Krytej Pływalni o przedstawienie kosztorysu ile gminę będzie 

kosztować uwzględnienie rozszerzenie na kartę pływalni. Dzieci ze szkół zgłaszają 

zainteresowanie. 

Pan Radosław Kwapisz dodał, że podobnie można zrobić z kortami tenisowymi.  

Pan Leszek Kozak poprosił o poprawienie dróg w jego miejscowości i Kornelówce –

Kolonii. 

Pan Wójt dodał, że cały czas poprawiane są drogi materiałem kamiennym.  

Pani Grażyna Blaszka złożyła pismo w sprawie zabezpieczenia przejazdu kolejowego 

Stabrów – Jarosławiec poprosiła o odczytanie go przez Pana Przewodniczącego. Zapytała 

jakie kroki zostaną podjęte w tym kierunku. Mieszkańcy chcieliby uzyskać odpowiedz. 

Pan Przewodniczący poinformował, że odczyta pismo na koniec sesji. 

Pan Lech Brzozowski wypowiedział się na temat prac w Komisjach. Dodał, że sam 

Pan Przewodniczący zauważył, że to nie działa dobrze. Spotkania Komisji doraźnych 

tematycznych jak Pani Radna Roksana Kotarska zauważyła też ich wyręczają w tych pracach 

i dlatego te prace coraz gorzej wypadają, to widać, przejrzał sprawozdania. Sprawozdania są 

bardzo mizerne. Jakby trzeba byłoby się poruszać na podstawie tych sprawozdań to 

praktycznie nic nie wiadomo, bo są to punkty i punkty. Trzeba by było troszeczkę te 
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sprawozdania rozszerzać i na pewno wyciągnąć z tych spotkań końcowe wnioski, bo jak 

widzi np.: koledzy z rolnictwa bardzo dobrze pracują - najlepsza komisja, ale też ma zarzuty. 

Parę razy przewinął się temat spółki wodnej, byli ze spółki wodnej i poszli ze spółki wodnej i 

nie wie o czym była mowa, także żeby mieć jakiś obraz jak ta gmina działa to trzeba 

troszeczkę tych prac ruszyć. Ja już parę razy zgłaszałem tę sprawę Panu, że trzeba ruszyć te 

tematy „bo one źle idą”. Jeśli chodzi o komisje „źle idą”. „Przewodniczący powinien 

komisje stymulować i podganiać”. Jak już wspomniał Komisja Rolnictwa jest najlepszą 

komisją, ale jakby ktoś był niezorientowany to nic z tego nie wynika. „Jest punkt, punkt i 

poszło”. Jeżeli chodzi o Komisję Rewizyjną kolega Krzysztof Blaszka wtrącił, żeby 

umieszczać sprawozdania z komisji w materiałach na każdą sesję. Wiadomo, że przed sesją 

spotykają się pracują nad czymś, więc trzeba było by na to spojrzeć szerzej. Wniosek 

formalny był zgłoszony na Radzie – przepadł, jest gdzieś w zamrażarce u Pana 

Przewodniczącego, prosi o jego znalezienie i uruchomienie. To jest sugestia wypracowana na 

komisji w kierunku jak to powinno działać. 

Pan Przewodniczący odniósł się do. pierwszego pkt zwoływanie komisji stałych. 

Zwoływanie komisji wspólnych w celu ustalenia pewnych rzeczy na wspólnym posiedzeniu 

zwołuje sam, ale w żaden sposób nie ogranicza spotykania się poszczególnych komisji. Jeśli 

Przewodniczący poszczególnych Komisji myślą, że zwalnia ich to z obowiązku zwołania 

Komisji od regulaminu który został opracowany, od planu pracy, który został przygotowany i 

zatwierdzony przez Radę na rok bieżący to są w błędzie. Jest napisane, że przynajmniej raz w 

kwartale należy zwołać posiedzenie stałe. Nie rozlicza Przewodniczących, bo to nie o to 

chodzi. Jeżeli chodzi o protokoły. Protokoły powinny być przygotowywane przez  

poszczególnych Przewodniczących. Sam nie będzie pisać protokołów poszczególnym 

Przewodniczącym i nie chce żeby próbowali zrzucać tego na Krzysztofa Prokopowicza. 

Przewodniczący Komisji jest od tego żeby zwołał komisję i przygotował protokół. Jeżeli 

chodzi o drugie pytanie dlaczego to nie jest przedstawiane na sesjach. Nie wie dlaczego 

Przewodniczący Komisji nie chcą przeczytać sprawozdania z komisji. Nigdy nikomu nie 

zabraniał a nawet zachęcał do czytania protokołów na sesjach. Uważa, że trzeba zacząć od 

podstaw, a nie mieć pretensje do Przewodniczącego bo jak np. dzwoni do niektórych Panów               

i próbuje ich przekonać żeby zwołali posiedzenie no to różnie z tym bywa. 

Pan Lech Brzozowski odpowiedział, że jak zauważyła Pani Zastępca, komisje które 

Pan organizuje, doraźnie wchłonęły po prostu tą pracę, zabrały tematy. 

Pan Przewodniczący dodał, że temat poruszony na wspólnej komisji niech się stanie 

podstawą do rozszerzenia jego przez poszczególne komisje stałe.  

Pan Lech Brzozowski dodał, że Pan Przewodniczący odpowiedział sam sobie na ten 

temat. „Jeśli chodzi o Komisję Rolnictwa, która najlepiej pracuje to zapytał: kto tam zasiada 

często...? Pan Przewodniczący zasiada w tej komisji często, bo jest jako gość zaproszony i to 

już wystarczy, żeby ta komisja szła lepiej, a jeśli Pan się nie interesuje tym tematem tylko 

trzeba doraźnie zwołać, na to nie ma ani żadnych protokołów ani nic, coś się tam ustali 

poszło wyłączy się kamerę i poleciało. Niestety pracy komisji nic nie zastąpi, jeśli mamy być 

Radą zorganizowaną to już jest bardzo późno bo myśmy zaniedbali cały środek przecież 

dzieliliśmy pieniądze ostatnio duże, i jakie były problemy z kanalizacją z podjęciem tematu 

kanalizacji. Przydomowe oczyszczalnie temat zastępczy. Nawet i dyskutować Pan nie chciał, 
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ze mną, jak się zgłaszałem, niestety tak było. Już taki jeden Wójt był, co był alfą i omegą i 

zdawało się, że będzie rządził wiecznie, a rządził jedną kadencję i znikł i tak samo jest z Pana 

Przewodnictwem. Niestety trzeba stawiać na Radę nie na swoje pomysły, bo Pan się zawsze 

pomyli.” 

Pan Przewodniczący poprosił o przedstawienie tego na piśmie, kilka razy słuchał tego, 

ale jakie miał przełożenie żeby podjąć taką czy inną uchwałę, lub przygotować regulamin 

jeśli chodzi o przydomowe oczyszczalnie ścieków. 

Pan Lech Brzozowski zapytał to skąd to się wzięło? 

Pan Przewodniczący no właśnie skąd to się wzięło, czy był jakiś formalny wniosek? 

Pan Lech Brzozowski czy była jakaś komisja, która nad tym pracowała? 

Pan Przewodniczący zapytał która komisja miała pracować? Jeżeli Komisja Rewizyjna 

zauważyła potrzebę pracy nad tym tematem powinna zwołać posiedzenie i przygotować 

odpowiedni protokół z uzacnieniem i wtedy złożyć formalny wniosek o przegłosowanie na 

sesji Rady Gminy. 

Pan Adam Mazurek odniósł się do wypowiedzi Pana Lecha Brzozowskiego. 

Zaznaczył, że praca Komisji Rolnictwa polega na tym, że Komisja Rolnictwa zaprasza 

poszczególnych Radnych na Komisję Rolnictwa nie tak, że cały czas sami pracują. W 

Komisji Rolnictwa oznajmił, że zasiada również Radny Pan Kozak Leszek i Radny Pan 

Tomasz Gąsior wcześniej było 4. Na spotkania zaprasza Kierowników referatów 

przedstawicieli spółki wodnej, żeby wiedzieć jaki mają plan pracy i jaki jest budżet, 

zaproszeni są również łowczy, Wójt, a na ostatniej komisji uczestniczył nawet Radny z 

Komisji Oświaty Pan Krzysztof Zwolak. Na komisji pochylają się nad wszystkimi 

problemami. Odniósł się do Pana Lecha Brzozowskiego, że jeżeli zwołał by Komisję 

Rewizyjną i zaprosił wszystkich Radnych nad projektem kanalizacji, to też byłyby rozmowy 

na ten temat. Wyjaśnił, że na początku trzeba zwołać Komisję i w niej pracować tak jak Pan 

Przewodniczący powiedział przynajmniej raz na kwartał, a jako Komisja Rolnictwa zbierają 

się raz w miesiącu, nie wspominając o wspólnych komisjach.  

Pan Wójt nawiązując do tematów przydomowych oczyszczalni ścieków i kanalizacji.  

Rada Gminy na ten temat dyskutowała. Decyzja zapadła taka a nie inna. Rada liczy 15 

osób. Niektórzy Radni się zgadzają inni nie. Jeżeli Państwo Radni ustalicie czy też 

stwierdzicie, że trzeba coś zmienić to uchwałę Rady Gminy można też zmienić np.:  jeżeli nie 

będzie zainteresowania przydomowymi oczyszczalniami ścieków. Nad tym tematem była 

burzliwa dyskusja, czy wchodzić w przydomowe oczyszczalnie ścieków, czy też nie, ale 

później jest głosowanie, ani Wójt, ani nikt nie ma wpływu na to jak wyjdzie kwestia 

podejmowania uchwał czy regulaminu czy głosowania. Czasami może być 8 do 7 w 

głosowaniu. Jeżeli są jakieś propozycje zmian to proponuje się spotkać i przedyskutować 

powyższy temat. Do końca 2025 r. musimy rozliczyć się z wydatkowanych środków wod. – 

kan. jest czas na zmiany.  

Pan Przewodniczący z tego co słyszał  wpłynęły 2 wnioski na przydomowe 

oczyszczalnie ścieków. Temat jest otwarty. Poprosił Przewodniczącego Lecha 

Brzozowskiego o zorganizowanie spotkania Komisji Rewizyjnej żeby przygotował na 

następną sesję odpowiedni wniosek na której zostanie poddany pod głosowanie dot. czy 

Radni wycofają się z realizacji tego projektu czy też przy nim pozostaną. 
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Pan Leszek Kozak dodał, że chyba za mała jest kwota refundująca budowę 

przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Pani Roksana Kotarska poinformowała, że głosowała tak jak ją prosili mieszkańcy. 

Było spore zainteresowanie tymi przydomowymi oczyszczalniami ścieków. Niektórzy 

mieszkańcy się zastanawiają czy podjąć decyzję budowy w tak trudnych czasach i z takim 

dofinansowaniem. 

Pan Przewodniczący odpowiedział, że w temacie przydomowych oczyszczalni 

ścieków odbyły się 3 spotkania są zamieszczone na stornie internetowej protokoły. Na 

spotkaniach słuchał bardziej Radnych niż samego siebie, bo jak Państwo wiedzą na osiedlu 

jest kanalizacja. Musiał wysłuchać Radnych jak proporcjonalnie rozkładają się głosy czy są za 

czy przeciw. Na jednym z posiedzeń było głosowanie i nie widział osób, które głosowały 

przeciwko. 

Pan Wójt dodał, że w ubiegłym roku do Urzędu Gminy w Sitnie wpłynęło ponad 300 

wniosków w zakresie przydomowych oczyszczalni ścieków.  

Pan Radosław Kwapisz dodał, że ceny materiałów poszły do góry, ale jest jeszcze czas 

może się ktoś zgłosi. 

Pan Wójt jest podobnego zdania. 

Pan Adam Mazurek zapytał o kolektory słoneczne? Niektórzy mieszkańcy 

wybudowali nowe domy i też może chcieliby skorzystać z dofinansowania. 

Pan Wójt wystosował prośbę do mieszkańców żeby składali do Urzędu Gminy 

podania o zapisanie się na listę. Jeżeli gmina będzie składać wniosek  o dofinansowanie to 

poinformuje mieszkańców. Odnośnie przydomowych oczyszczalni ścieków zostało przyjęte, 

że z 300 wniosków złożonych przez mieszkańców zostanie 200. Jeżeli wniosków wpłynie 300 

to gmina przekroczy kwotę 1 000 000 zł planowanego dofinansowania. Jeżeli 300 

mieszkańców będzie chciało skorzystać z dofinansowania to będzie musiał z Radą szukać 

środków.  

Pan Krzysztof Zwolak złożył wniosek o wybudowanie hali gimnastycznej w 

Cześnikach. 

Pan Lech Brzozowski nie ma nic do przydomowych oczyszczalni ścieków tylko 

przeciwko temu, że od początku były tylko oczyszczalnie ścieków, ale po kilku interwencjach 

zmieściło się w planach kanalizację w Jarosławcu. Jest zdania, że za mało było dyskusji i 

tylko zamierzony był jeden cel. 

Pan Przewodniczący dodał, że ma wrażenie, że Radny nie ma nic przeciwko 

oczyszczalniom ścieków tylko przeciwko Przewodniczącemu Rady Gminy. Tak wynika z tej 

wypowiedzi. Ale dalej twierdzi, że jeśli Przewodniczący Komisji widzi potrzebę zwołania 

Komisji to niech to zrobi natychmiast. Przygotuje odpowiedni wniosek formalny, który 

będzie można głosować na następnej sesji i na tą chwile należy trzymać się tego, bo tak jest 

zapisane w statucie gminy Sitno. 

Pan Wójt zabrał głos, w związku z dwiema koncepcjami przebiegu DK74 dowiązanie 

do S17 wariant 1 zamierzał wyburzenie 18 budynków, płoty itp. wariant przebiegałby główną 

drogą obecnej DK74, wariant 2 za kościołem skręt w lewo zakłada, że odcinek od ronda do 

cmentarza zostanie wyremontowany (w tym chodnik i droga) i zostanie przekazany gminie. 

Starodroże zostałoby przekazane gminie jako droga gminna. Po przekazaniu jeżeli chodzi o 
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kwestie projektowe: światłowód, wodociąg, kanalizacja wszystkie zgody byłyby łatwiejsze do 

wyegzekwowania. Postawienie samych przystanków przy krajówce rości za sobą procedurę 

prawną atesty certyfikaty pozwolenia itp.  

Pan Przewodniczący zaznaczył, że dzisiaj o godz. 18.00 w Szokole Podstawowej w 

Jarosławcu odbędzie się spotkanie w sprawie wariantów przebiegu ww. drogi. zaprosił 

obecnych. Odczytał wniosek Pani Grażyny Blaszki odnośnie zabezpieczenia przejazdu 

kolejowego LHS (Stabrów – Jarosławiec). 

 Pan Wójt odpowiedział, że pismo zostanie przekazane do LHS. 

 Pan Przewodniczący odczytał: 

1. Uchwałę RIO – pozytywna opinia prawidłowość planowanej kwoty długu gminy 

Sitno, 

2. Uchwałę RIO – pozytywna opinia możliwość sfinansowania deficytu budżetowego, 

3. Oświadczeń majątkowe. 

4. Przekazanie przez powiat zamojski 10 000 zł dla Parafii Rzymsko Katolickiej w 

Horyszowie Polskim. 

5. Pozdrowienia z zaprzyjaźnionych gmin z Czech: Rymice i Jankowice. 

6. Wybory Sołeckie – obwieszczenie, terminy wyborów, zgłaszanie kandydatów itp. 

zamieszczone na BIP Urzędu Gminy Sitno, tablicy ogłoszeń, tablicy ogłoszeń 

sołeckich na lokalach wyborczych. 

 

Ad. 8 

Zamknięcie obrad sesji 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował 

obecnym za czynny udział w obradach sesji.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 

„Zamykam L Sesję Rady Gminy Sitno” 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołował:         

Krzysztof Prokopowicz 

 

Przewodniczący Rady Gminy  

          Władysław Wydmański 


